



كلية التربية الرياضية للبنين
قسم المناهج وطرق التدريس

مستخلص البحث

" المتطلبات المهنية لمعلمي التربية الرياضية بمحافظة القليوبية في ضوء معايير الجودة الشاملة "

*د/ تامر جمال عرفة على

يهدف هذا البحث الى وضع قائمة بمعايير المتطلبات المهنية المتطلبات المهنية لمعلمي التربية الرياضية بمحافظة القليوبية في ضوء معايير الجودة الشاملة .
وقد استخدم الباحث المنهج المسحي بالأسلوب الوصفي واشتمل مجتمع البحث على معلمي التربية الرياضية بمحافظة القليوبية وعددهم (١٢٠) معلم تربية رياضية ، وقد قام الباحث بتحديد عدد (١٥) معلم تربية رياضية منهم لإجراء الدراسة الاستطلاعية ، بالإضافة إلى عينة عمدية مكونة من عدد (٤٠) من موجهي التربية الرياضية بمحافظة القليوبية .
وكانت أهم النتائج التي توصل إليها الباحث هي ان يكون لدى المعلم القدرة على التخطيط المستقبلي لأهداف منهاج التربية الرياضية ، والقدرة على استخدام الوسائل التعليمية المعينة في عملية التعليم ، ولديه القدرة على استخدام استراتيجيات متنوعة للتدريس .
ويوصي الباحث باستخدام المتطلبات المهنية التي توصل إليها في تقييم معلمي التربية الرياضية وايضا مناقشة الهيئة القومية لضمان جودة التعليم والاعتماد لاستخدام تلك المتطلبات والمعايير وتصميم معايير أخرى لباقي المواد الدراسية بجانب عقد دورات تدريبية وورش عمل لمعلمي التربية الرياضية للارتقاء بمستواهم المهني .

**"Professional requirements for teachers of Physical Education
Qaliubiya province in light of the overall quality standards."**

* Dr / Tamer Gamal Arafa Ali

This research aims to develop a list of professional requirements professional requirements for teachers of Physical Education Qaliubiya province standards in light of the overall quality standards.

The researcher used survey method style descriptive and included the research community on the physical education teachers Qaliubiya province and the number (120) Physical Education teacher, researcher has identified a number (15), a teacher of Physical Education of them to conduct the survey, in addition to the intentional sample composed of a number (40) directors of Physical Education Qaliubiya province.

The main findings of the researcher is to be the teacher's ability to plan for the future of the goals of the Platform of Physical Education, and the ability to use teaching aids in the education process, and has the ability to use a variety of strategies to teach.

The researcher recommends using professional requirements reached in the evaluation of physical education teachers and also to appeal to the National Authority to ensure the quality of education and accreditation for the use of those requirements and standards, and other design standards for the rest of the subjects next to holding training courses and workshops for physical education teachers to improve